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Folketingets Miljøudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

J.nr. NST-4101-00761 

 

Den 28. januar 2014 

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 8. december 2014 stillet følgende spørgsmål 

nr. 145 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anni 

Matthiesen (V). 

 

Spørgsmål nr. 145 (alm. del) 

Hvordan forestiller ministeren sig, at landmænd, der hidtil har anvendt § 3 arealer 

med en gødningskvote som græsningsareal for deres kvæg, fremover har 

græsningsarealer med en tilstrækkelig høj foderproduktion, der sikrer at dyrene 

ikke taber sig, når de afgræsser arealerne?      

 

Svar 

Den i lovforslaget foreslåede ikrafttræden af forbuddet per 1. september 2017 giver 

de berørte landmænd over 2 år (og altså tre dyrkningssæsoner) til at foretage de 

ændringer, som måtte være nødvendige for at tilpasse bedriften de nye regler. 

 

I løbet af denne tid, der er for den enkelte til at tilpasse sig de nye regler, vil der 

være flere muligheder for at finde den bedste løsning herunder at supplere helt 

eller delvist med grovfoder ved at købe det i stedet for at producere det selv, 

forpagte græsarealer, omlægge arealer til græs, som kan anvendes til afgræsning, 

eller andre løsninger. 

 

Når der ikke længere må gødskes på de berørte § 3 arealer, så vil foderværdien 

falde over en årrække. Det skal dog bemærkes, at ferske enge under normale 

forhold har en naturlig god foderværdi sammenlignet med andre halvkultur og 

naturtyper.  

 

 

 

Kirsten Brosbøl / Oluf Engberg 
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